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Appian (Appianus) was a Greek official of Alexandria. He saw the Jewish rebellion of
116 CE, and later became a Roman citizen and advocate and received the rank of
"eques" (knight). In his older years he held a procuratorship. He died during the reign of
Antoninus Pius who was emperor 138-161 CE. Honest admirer of the Roman empire
though ignorant of the institutions of the earlier Roman republic, he wrote, in the
simple 'common' dialect, 24 books of 'Roman affairs', in fact conquests, from the
beginnings to the times of Trajan (emperor 98-117 CE). Eleven have come down to us
complete, or nearly so, namely those on the Spanish, Hannibalic, Punic, Illyrian, Syrian,
and Mithridatic wars, and five books on the Civil Wars. They are valuable records of
military history. The Loeb Classical Library edition of Appian is in four volumes.
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书评

魏英杰：野蛮的“和谐” ——阿庇安《罗马史》札记 壹
那天晚上，老婆躺在床上，捧着余华的书，给我讲了书里的几则类似故事——
1943年，IBM公司的董事长托马斯•沃森胸有成竹地告诉人们：“我想，5台计算机足
以满足整个世界市场。”另一位无声电影时代造就的富翁哈里•...  

-----------------------------

-----------------------------
出生在埃及的希腊人，后来获得罗马公民权，成为骑士阶层，晚年做了埃及总督，大致
生活在公元一到二世纪，也就是强大繁荣的安东尼王朝时期，所以他笔下的罗马史充满
了对其他民族的藐视，包括他的母国希腊。所以我想带路党一直是有的，今天要是外星
人打进来，估计也会有一帮人跟...  

-----------------------------
这部书说的客气一点是罗马的成长史，说的不好听一点就是罗马的侵略与征服史。有两
个战争对罗马而言非常重要，一个是布匿战争，一个是米特拉达梯战争。在布匿战争中
落马消灭了地中海地区的强敌迦太基，而通过米特拉达梯战争罗马成长为西起大西洋，
东至幼发拉底河的庞大帝...  
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